
Protokół Nr XXVII/09
z Sesji Rady Gminy Widawa

odbytej w dniu 28 kwietnia 2009 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie

Ustawowa liczba radnych – 15
Faktyczna liczba radnych – 15
Liczba radnych obecnych – 13

Ad. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady – Pan Robert Majczyk, który na wstępie
swego wystąpienia stwierdził, iŜ  zgodnie z listą  obecności na sali obrad w chwili obecnej
znajduje się 11 radnych, czyli jest kworum niezbędne do podejmowania uchwał przez Radę
Gminy. Następnie powitał radnych, Pana Senatora Andrzeja Owczarka, Pana Wójta, Panią
Sekretarz, Panią Mecenas, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów, radnego powiatowego –
Pana Dariusza Polaka oraz Pana Wacława Szkudlarka – Prezesa OSP w Chociwiu.
W  dalszej  części  zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  pewnych  zmian,
a mianowicie  zdjęcie  z  punktu  6 projektu  uchwały  dotyczącego  ustalenia  Regulaminu  ze
względu  na  brak  szczegółowych  uzgodnień  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego
i wprowadzeniu  na  jego  miejsce  dodatkowego  projektu uchwały  w  sprawie  zmiany  do
uchwały Nr XXVI/165/09 Rady Gminy Widawa z dnia 10 marca 2009 roku.
W związku z powyŜszym zaproponował głosowanie w wyniku, którego 11 radnych obecnych
na sali w chwili głosowania było „za” wprowadzeniem tej zmiany do porządku obrad.
Po przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Gminy Widawa.
2. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej.
4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie przyjęcia  sprawozdania  z  wykonania  budŜetu  gminy  za

2008 rok i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności stałych komisji Rady

Gminy Widawa za 2008 rok.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr XXVI/165/09 Rady Gminy Widawa

z dnia 10 marca 2009 roku.
7. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad

ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach  wsparcia,  mieszkaniach  chronionych
i ośrodkach interwencji kryzysowej. 

8. Interpelacje i wnioski.
9. Sprawy róŜne.
10. Zamknięcie obrad.

Po zatwierdzeniu porządku obrad Przewodniczący powitał jeszcze Panią Danutę Krysiak –
nowowybraną sołtys miejscowości Zabłocie. 

Ad. 2
W kolejnym punkcie  Przewodniczący poprosił  o  zatwierdzenie  protokołu z poprzedniego
posiedzenia sesji. Przypomniał, Ŝe ów protokół był dostępny w Urzędzie Gminy, natomiast
w dniu sesji odpowiednio wcześniej został wyłoŜony do wglądu. PoniewaŜ do protokołu nie
zgłoszono Ŝadnych uwag Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.



W wyniku  głosowania  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  Rady Gminy został  przyjęty
11 głosami  „za”,  czyli  jednogłośnie przez wszystkich  radnych obecnych  na sali  w chwili
głosowania.

Ad. 3
Następny  punkt  dotyczył  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej,  w  związku  z  tym
Przewodniczący udzielił głosu Panu Wójtowi, który przedstawił zadania realizowane w tym
okresie. Pan Wójt odczytując kolejno punkty sprawozdania dokonał wyjaśnień do niektórych
z  nich.  Poinformował  między  innymi,  iŜ  pojawiła  się  szansa  na  uruchomienie  punktu
ratownictwa  medycznego  podstawowego  z  miejscem  stacjonowania  w  Widawie.  W tym
miejscu podziękował osobom, które wspierały gminę w tych staraniach i przyczyniły się do
tego, iŜ nareszcie po wielu zmaganiach karetka pogotowia będzie mogła na czas dojechać do
pacjenta.  Następnie  odczytał  pismo  od  Wojewody  Łódzkiego  w  powyŜszej  sprawie.  Na
zakończenie  Pan  Wójt  przedstawił  roczny  koszt  utrzymania zespołu  ratownictwa
medycznego.

Ad. 4
W dalszej  części  Przewodniczący  z  uwagi  na  nieobecność  Pana  Wiesława  Kaczmarka  -
Skarbnika Gminy porosił o zabranie głosu Pana Wójta i udzielenie wyjaśnień do kolejnego
projektu uchwały. Na wstępie swego wystąpienia Pan Wójt poinformował, iŜ poszczególne
Komisje szczegółowo zapoznały się ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2008 rok,
a Regionalna  Izba  Obrachunkowa  pozytywnie  go  zaopiniowała.  Następnie  nadmienił,  iŜ
naleŜy zwrócić uwagę nie tyle na samo wykonanie budŜetu, ale na współpracę z powiatem.
Dodał równieŜ, iŜ mimo, Ŝe niektóre zadania z róŜnych przyczyn nie zostały zrealizowane, to
jednak wiele nowych dodatkowych inwestycji zostało wykonanych.
W  dalszej  części  Przewodniczący  odczytał  uchwałę  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej
w sprawie opinii o sprawozdaniu Wójta Gminy Widawa z wykonania budŜetu za 2008 rok
oraz w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Widawa o udzielenie absolutorium
Wójtowi Gminy Widawa za wykonanie budŜetu 2008 roku. Następnie zapytał czy są uwagi
do przedstawionego projektu uchwały.  Ze względu  jednak  na brak  chętnych  do podjęcia
dyskusji w tym temacie odczytał treść projektu uchwały i zarządził głosowanie.
W  wyniku  przeprowadzonego  głosowania  Przewodniczący  oznajmił,  Ŝe  Uchwała
Nr XXVII/172/09  Rady  Gminy  Widawa w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  wykonania
budŜetu  gminy  za  2008  rok  i  udzielenia  absolutorium  Wójtowi  Gminy  została  przyjęta
11 głosami  „za”,  czyli  jednogłośnie przez wszystkich  radnych obecnych  na sali  w chwili
głosowania.
W tym miejscu Pan Wójt poprosił o głos i podziękował za udzielenie absolutorium oraz za
pomoc w realizacji budŜetu.
Następnie  Przewodniczący  przed  przystąpieniem  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad
udzielił  głosu  Panu Senatorowi  Andrzejowi  Owczarkowi.  Na  wstępie  swego  wystąpienia
wyjaśnił,  iŜ  patrząc z perspektywy czasu moŜna zauwaŜyć  jak  wiele zmian wprowadziła
reforma samorządowa i moŜna przyznać, iŜ wniosła ona wiele dobrego dla kraju. W dalszej
części  podając  przykład  gminy  Widawa  wymienił  zmiany,  które  dokonały  się  w  ciągu
ostatnich 20-stu lat. Ponadto wspomniał równieŜ  czasy,  kiedy to pełnił funkcję  burmistrza
w Łasku wyjaśniając przy tym jak cięŜko było  pozyskać  sprzęt  na doposaŜenie jednostek
straŜackich, czy teŜ umundurowania dla straŜaków. Pan Senator wyjaśnił, iŜ obecnie wiele
dziedzin Ŝycia uległo poprawie jak chociaŜby drogi, czy teŜ  mosty.  Kontynuując pokrótce
omówił historię powstawania reform samorządowych, a następnie wspomniał, iŜ ogromnym
posunięciem było przystąpienie naszego kraju do Unii Europejskiej, skąd pozyskujemy wiele
dofinansowania.  Następnie  wyjaśnił,  iŜ  wspomniane  pieniądze  trafiają  nie  tylko  na
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inwestycje,  ale równieŜ  na rozwój  Ŝycia społecznego.  Ponadto zachęcił  do brania udziału
w nadchodzących wyborach do Parlamentu Europejskiego, gdyŜ zapowiada się bardzo niska
frekwencja, a bardzo waŜną rzeczą jest to, aby społeczeństwo było zorganizowane. W dalszej
części  wyjaśnił,  iŜ  w  ostatnim czasie  równieŜ  w  celu  zaktywizowania  mieszkańców wsi
została uchwalona ustawa o funduszu sołeckim. Następnie wyjaśnił, iŜ kolejnym pozytywnym
posunięciem było rozwiązanie przymusowego poboru do wojska. Kontynuując Pan Senator
pokrótce omówił sytuację  związaną  z kryzysem na całym świecie oraz wyjaśnił,  w jakim
stopniu ten kryzys dotknął  nasz kraj. Na zakończenie poinformował zebranych, iŜ  zlecona
została dokumentacja na drogę S 8, która nie dotyczy bezpośrednio gminy Widawa, jednak jej
budowa w znacznym stopniu odciąŜy ruch cięŜkiego sprzętu po tutejszych drogach. 
Po wystąpieniu Pana Senatora głos zabrał Pan Wójt, który podziękował swemu przedmówcy
za pomoc w waŜnych kwestiach dotyczących gminy Widawa. Następnie poruszył  kwestię
mieszkań  socjalnych  i  komunalnych,  które  stanowią  problem dla  wielu  gmin.  Pan Wójt
wyjaśnił,  iŜ  w  tej  kwestii  przez  wiele  lat  nie  praktycznie  nie  było  nic  robione,  dopiero
niedawno została wyasygnowana kwota z budŜetu gminy na przebudowę budynku po byłej
szkole  w Zborowie.  W dalszej  części  poinformował,  iŜ  jest  program  dotyczący  budowy
mieszkań  komunalnych,  z  którego  moŜna  pozyskać  40% dofinansowania,  jednak  duŜym
ułatwieniem,  a  przede  wszystkim  ułatwieniem  realizacji  takiego  zadania  byłoby
wprowadzenie typowych projektów takich budynków dla całego kraju. Następnie wyjaśnił, iŜ
wszystkie  szkoły  z  naszego  terenu,  oprócz  szkoły  w  Dąbrowie  Widawskiej,  które  były
likwidowane zostały przeznaczone na mieszkania socjalne. Ponadto dodał, iŜ utrzymanie tych
obiektów naleŜy do obowiązków gminy, a to wiąŜe się z ogromnymi kosztami, dlatego teŜ
naleŜy ograniczyć  liczbę tych mieszkań i  zwiększyć  ich standard. Pan Wójt poinformował
równieŜ,  iŜ  z  referatu  inwestycji  zostaną  wydzielone  zadania  z  zakresu  gospodarowania
mieniem  mieszkaniowym  i  w  tym  celu  zostanie  zakupiony  program  komputerowy  oraz
zatrudnione będą dodatkowe dwie osoby. Na zakończenie podziękował za rządowy program
budowy dróg, z którego nasza gmina ma moŜliwość skorzystać.
Następnie głos zabrała Pani Maria Werner – sołtys miejscowości Widawa, która w imieniu
Pana Jana Królikowskiego – Prezesa OSP oraz Wspólnoty Widawy zwróciła się z prośbą do
Pana Senatora o zajęcie stanowiska w sprawie przejęcia przez samorząd powiatowy lasów
naleŜących  do  członków  Wspólnoty.  Ponadto  wyraziła  opinię  osób  naleŜących  do  tego
zrzeszenia, które są  przeciwne wyŜej wspomnianym działaniom, gdyŜ  od wielu lat lasy te
naleŜały  do  Wspólnoty  i  to  jej  członkowie  dokonują  pielęgnacji  oraz  nasadzeń  drzew.
Kontynuując  wyjaśniła,  iŜ  w  tej  sprawie  zostały  wysłane  dwa  pisma,  które  nie zostały
odebrane. W dalszej części Pani Werner poruszyła kolejną kwestię dotyczącą projektu ustawy
Platformy Obywatelskiej dotyczącego zwiększenia opłat za uŜytkowanie starszych pojazdów.
Następnie wyjaśniła, iŜ wiele osób posiada właśnie takie samochody i nie stać ich na zakup
nowszych, a tym bardziej ponoszenia większych kosztów za ich uŜytkowanie.
W tym  miejscu  głos  zabrał  Pan  Senator  Owczarek,  który  wyjaśnił,  iŜ  w  sprawie,  którą
poruszył Pan Wójt dotyczącą stworzenia uproszczonych projektów budynków komunalnych
wystąpi  z  oświadczeniem,  aby  obowiązywały  one  na  terenie  całego  kraju.  Następnie
w kwestii  nieodebranych  pism,  o  których  wspomniała  Pani  sołtys,  to  przyznał,  iŜ  taka
sytuacja mogła mieć miejsce, gdyŜ nastąpiła zmiana lokalu. Pan Senator wyjaśnił równieŜ, iŜ
temat przejmowania Wspólnot Gruntowych przez samorządy, to było jedynie jego prywatny
pogląd.  Ponadto  dodał,  iŜ  stanowią  one  mniejszą  część  wspólnot,  jakimi  są  samorządy
gminne, czy teŜ powiatowe i dopóki one są dobrze prowadzone, to nie ma ku temu Ŝadnych
przeciwwskazań jednak, gdy nie ma kto tym gospodarować to lepiej się stanie jeśli będzie
dbał o to samorząd. Następnie poinformował, iŜ kwestia własności gruntów naleŜących do
Wspólnot  tak  do  końca  nie  została  uregulowana.  Ponadto  Pan Senator  pokrótce  omówił
historię ich powstawania. W dalszej części wyjaśnił, iŜ jeśli chodzi o system opodatkowania
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samochodów, to niestety ulegnie on zmianie,  gdyŜ  Unia Europejska stawia duŜe wymogi
w kwestii  ekologii.  Następnie dodał, iŜ w głównej mierze nie chodzi o to, czy pojazd jest
stary,  ale  o  jego  oddziaływanie  na  środowisko.  Ponadto  wyjaśnił,  iŜ  system  podatkowy
w naszym  kraju  jego  zdaniem  nie  jest  doskonały.  Kontynuując  poinformował,  iŜ
wprowadzenie  zmian  w  podatku  od  pojazdów  być  moŜe  będzie  zachętą  dla  osób
posiadających  stare  samochody do  wymiany  na  nowsze  bardziej  ekologiczne.  W dalszej
części wyjaśnił, iŜ po wstąpieniu Polski do Unii Europejskiej naleŜy zwracać duŜą uwagę na
ochronę środowiska i bardzo źle się dzieje, iŜ wiele złomu sprowadza się z zagranicy i nie
chodzi tylko o samochody, ale takŜe wiatraki do wytwarzania energii. Na zakończenie dodał,
iŜ nie naleŜy wierzyć we wszystko, co przekazują media i jeśli chodzi o wspomniany wyŜej
podatek to nie naleŜy martwić się na zapas i czekać,  aŜ  kwestia ta zostanie rozstrzygnięta
w Parlamencie.
Następnie Pani Werner wyjaśniła, iŜ działalność wspólnoty gruntowej została zarejestrowana
w sądzie i systematycznie dokonywa jest aktualizacja jej członków.
W tym miejscu Pan Owczarek raz jeszcze zapewnił, iŜ nie wystąpił  z projektem przejęcia
przez gminę wspólnoty, a była to jedynie jego prywatna opinia na ten temat.
Po  wystąpieniu  Pana  Senatora  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  pokrótce  omówił  moŜliwość
pozyskania środków na modernizację Parafii oraz świetlic, czy innych budynków wiejskich
posiadających uregulowaną własność z programu „Odnowa wsi”. Ponadto zachęcił sołtysów
oraz mieszkańców z korzystania z tych dofinansowań, gdyŜ umoŜliwiają one rozwój kultury
oraz integrację miejscowych społeczności. Na zakończenie podziękował Panu Owczarkowi za
przybycie i udział w posiedzeniu Rady Gminy.
Następnie Przewodniczący zarządził 10-cio minutową przerwę.

Ad. 5
Po  wznowieniu  obrad  Przewodniczący  przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  obrad
dotyczącego  sprawozdania  stałych  komisji  Rady  Gminy.  Wyjaśnił,  iŜ  sprawozdania
poszczególnych  komisji  stanowią  załączniki  do  projektu  uchwały,  które  wraz  z  nią  były
przekazane w materiałach i radni mogli się z nimi zapoznać.
W związku z powyŜszym zapytał, czy zachodzi konieczność ich odczytywania, a z uwagi na
to,  iŜ  nikt  nie zgłosił  takiej  potrzeby odczytał  jedynie  treść  projektu uchwały i  zarządził
głosowanie.  W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr XXVII/173/09  Rady  Gminy  Widawa
w sprawie  przyjęcia sprawozdania z działalności stałych komisji  Rady Gminy Widawa za
2008 rok  została  przyjęta  13  głosami  „za”,  czyli  jednogłośnie  przez wszystkich  radnych
obecnych na sali.

Ad. 6
W  kolejnym  punkcie,  jako  pierwszy  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  udzielił  wyjaśnień  do
przedmiotowego  projektu  uchwały,  a  mianowicie  poinformował,  iŜ  Regionalna  Izba
Obrachunkowa zobligowała gminę do wykazania w budŜecie, z jakich środków pienięŜnych
zostanie  pokryty  deficyt.  Następnie  poinformował,  iŜ  z  ubiegłego  roku  pozostała  pewna
kwota  wolnych  środków,  z  których  część  zostanie  przeznaczona na realizację  niektórych
zadań  natomiast pozostałą  kwotę  na częściowe pokrycie deficytu budŜetowego. W dalszej
części  wyjaśnił,  iŜ  nieprzedłoŜony został  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budŜecie
z uwagi  na  to,  iŜ  nie  została  jeszcze  podpisana  umowa  w  sprawie  budowy  drogi,  tzw.
„Schetynówki”. Ponadto poinformował, na jakie zadania zostanie podzielona pozostała część
wolnych środków. Na zakończenie poprosiła o podjęcie przedstawionego projektu uchwały.
Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  są  jakieś  pytania  do  przedstawionego  projektu
uchwały. Ze względu jednak na to, iŜ nikt nie zgłaszał dodatkowych uwag odczytał treść tego
projektu i zarządził głosowanie. W wyniku głosowania Uchwała Nr XXVII/167/09 w sprawie

4



zmiany do  uchwały  Nr  XXVI/165/09  Rady Gminy  Widawa z dnia  10  marca  2009 roku
została przyjęta 13 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na
sali w chwili głosowania.

Ad. 7
Przystępując do realizacji dalszej części obrad Przewodniczący ponownie udzielił głosu Panu
Wójtowi i poprosił o przedstawienie uzasadnienia do kolejnego projektu uchwały. Na wstępie
swego  wystąpienia  Pan Wójt  poinformował  o  przyczynach  nieobecności  Pani  Kierownik
Gminnego  Ośrodka Pomocy Społecznej  oraz  jej  zastępcy,  a  następnie  wyjaśnił,  iŜ  w jej
imieniu  dokona  stosownych  wyjaśnień  do  tego  tematu.  Pan  Wójt  zaznaczył,  iŜ  projekt
uchwały dotyczy w głównej mierze tych ośrodków wsparcia, do których kierowane są osoby
starsze  z  naszego  terenu,  a  takŜe  Środowiskowego  Domu  Samopomocy  w  Dąbrowie
Widawskiej. Następnie wyjaśnił, iŜ zapisy zawarte w przedmiotowym projekcie uchwały dają
większe  moŜliwości  działania  Kierownika  GOPS,  który  musi  składać  comiesięczne
sprawozdania z działalności ŚDS.
Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  są  jakieś  pytania  do  przedstawionego  projektu
uchwały.  Ze  względu  jednak  na  brak  chętnych  do  podjęcia  dyskusji  w  tym  temacie
Przewodniczący  odczytał  treść  projektu  uchwały,  a następnie  zarządził  głosowanie.
W wyniku  głosowania  Uchwała  Nr XXVII/168/09  Rady  Gminy  Widawa  zmieniająca
Uchwałę  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia odpłatności  za  pobyt
w ośrodkach wsparcia, mieszkaniach chronionych i ośrodkach interwencji kryzysowej została
przyjęta  13  głosami  „za”  czyli  jednogłośnie  przez  wszystkich  radnych  obecnych  na  sali
w chwili głosowania.

Ad. 8
W  kolejnym  punkcie  dotyczącym  spraw  róŜnych  Przewodniczący  udzielił  głosu  Panu
Adamowi Kucprowi. 
Na wstępie Pan Kucper zauwaŜył, iŜ sprawa którą przedstawi jest znana, gdyŜ na poprzedniej
sesji Przewodniczący odczytał treść jego prośby w dotyczącej rozpatrzenia kwestii usunięcia
go z dotychczas zajmowanych mieszkań. Następnie wyjaśnił, iŜ ze względu na niemoŜność
uczestnictwa na wspomnianym wyŜej posiedzeniu Rady Gminy, chciałby się ustosunkować
do niektórych  wypowiedzi  Pana Wójta.  W pierwszej  kolejności  Pan Kucper  wyjaśnił,  iŜ
w sprawie  zdania,  które  padło  równieŜ  na  dzisiejszym  spotkaniu  dotyczące  moŜliwości
zamieszkania u teściów, nie Ŝyczy sobie, aby ktokolwiek zmuszał go do takiego posunięcia
nie  znając  nawet  stosunków,  jakie  panują  między  nim  a  teściami.  W  dalszej  części
poinformował, iŜ w sytuacji gdyby miał dzieci lub teŜ był o kilka lat młodszy zdecydowałby
się na kredyt lub hipotekę i kupno nowego mieszkania, jednak w tej sytuacji, w jakiej się
znajduje  nie zamierza twego robić.  Kontynuując Pan Kucper  wyjaśnił,  iŜ  nie stoi  ponad
prawem i nie przyjmuje prezentów od gminy jak to określił Pan Wójt w swej wypowiedzi,
gdyŜ podobnie, jaki inni mieszkańcy, np. bloków w Chociwiu płaci czynsz i podatki. Ponadto
dodał, iŜ poprzednie władze dając przyzwolenie na zamieszkanie w tym lokalu obiecały, iŜ
będzie on miał prawo tam mieszkać, w związku z czym za własne pieniądze doprowadził
mieszkania do standardu w jakim się obecnie znajdują. Następnie Pan Kucper zapytał, czy
posiadane  przez  niego  55  m2 powierzchni  mieszkalnej  stanowi  taki  luksus  jak  to jest
przedstawiane. W dalszej części wyjaśnił, iŜ przepisy Karty Nauczyciela obejmują ochroną
nauczycieli,  a  z  kolei  ich  realizowanie naleŜy do organu prowadzącego,  jakim jest  Rada
Gminy i dlatego teŜ prośba była właśnie do niej skierowana, a nie do Pana Wójta. Następnie
dodał, iŜ po otrzymaniu odpowiedzi od wyŜej wymienionego organu będzie miał moŜliwość
skierowania  pisma do Pana Wójta  i  do Wojewody,  a  jeŜeli  zajdzie  taka konieczność,  to
równieŜ  do  sądu.  Kontynuując  Pan Kucper  wyjaśnił,  iŜ  jeŜeli  sytuacja  mieszkań  się  nie
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wyjaśni, to będzie czekał na eksmisję, gdyŜ nie zamierza przeprowadzać się do teściów jak to
mu się sugeruje, a innego rozwiązania nie widzi. Na zakończenie wyjaśnił, iŜ dlatego zwrócił
się  do  Rady  z  prośbą  o  wyjaśnienie  tej  kwestii  i  podjęcia  konkretnej  decyzji,  aby
w przypadku, gdy zapadnie decyzja o pozwoleniu dalszego uŜytkowania tych mieszkań, to
czy przypadkiem w przyszłym roku nie powstanie taki sam lub podobny problem.
Następnie Przewodniczący Rady poinformował, iŜ w tej sprawie stanowisko zajęła Komisja
Rewizyjna i poprosił jej Przewodniczącego o przedstawienie tej opinii.
Pan Marek Olejniczak – Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej wyjaśnił,  iŜ  po rozpatrzeniu
pisma  Pana  Adama  Kucpra  członkowie  Komisji  po  przeprowadzonym  głosowaniu,  przy
jednym głosie „wstrzymującym się” uznali je za niezasadne. W dalszej części wyjaśnił,  iŜ
mieszkania znajdujące się nad Ośrodkiem Zdrowia w pierwszej kolejności mogą zajmować
lekarze.  Ponadto dodał,  iŜ  nie chodzi  tutaj  tylko  o Pana Kucpra,  ale takŜe rodzinę  która
zajmuje drugą część lokalu.
W tym  miejscu  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  wyjaśnił  kwestię  mieszkań  nad  Ośrodkiem
Zdrowia w Chociwiu. Ponadto poinformował, iŜ naleŜy dodatkowo zatrudnić jedną lub dwie
osoby,  które będą  zajmowały się  mieniem gminnym, które nie jest w dostateczny sposób
zagospodarowane.  W  dalszej  części  Pan  Wójt  przedstawił  trudną  sytuację  związaną
z mieszkaniami  komunalnymi  oraz  socjalnymi.  Poruszył  równieŜ  problem  związany
z utrzymaniem posiadanych przez gminę lokali oraz ich nadzorowaniem. Następnie zwrócił
się  do  radnych  o  zajęcie  stanowiska  w  kwestii  dalszej  działalności  Ośrodka  Zdrowia
w Chociwiu.
W tym temacie głos zabrał Radny KrzyŜański, który wyjaśnił, Ŝe oczywistą kwestią jest, Ŝe
naleŜy zatrudnić lekarza i utrzymać Ośrodek Zdrowia w Chociwiu. Ponadto zauwaŜył, Ŝe nad
Ośrodkiem znajdują  się  dwa  komplety  mieszkań,  w  związku  z  tym  moŜe  jedna  rodzina
mogłaby tam pozostać. 
Jako kolejna głos w tej sprawie zabrała Pani Werner,  która zapytała,  dlaczego mieszkania
naleŜące do Ośrodka Zdrowia zostały wynajęte nauczycielowi i dlaczego Panu Kucprowi nie
udostępniono mieszkań słuŜbowych w szkole.
W odpowiedzi na powyŜsze Pan Wójt wyjaśnił, iŜ naleŜy znaleźć sensowne rozwiązanie w tej
sprawie. Ponadto dodał, iŜ nie chodzi tylko o Pana Kucpra, ale równieŜ o Państwa Jachacz,
którym  takŜe  naleŜy  zapewnić  lokal  zastępczy.  Następnie  wyjaśnił,  iŜ  umowa  z  Panem
Kucprem została zawarta z Kierownikiem SPZOZ a nie z gminą. Kontynuując poinformował,
iŜ  naleŜy podjąć  decyzję  gdyŜ  trzeba konkretnie rozmówić  się  z Panią  Doktor. W dalszej
części  wyjaśnił,  iŜ  w chwili  przydzielania  mieszkań  Panu Kucprowi  nikt  nie zakładał,  iŜ
lekarz odejdzie, dlatego teŜ zapadła tak decyzja, aby mieszkania nie pozostały puste.
W tym  miejscu  głos  zabrał  ponownie  Pan  Kucper,  który  wyjaśnił,  iŜ  uiszcza  opłatę  za
uŜytkowanie garaŜy. Ponadto dodał, iŜ rozumie Ŝe w obecnej sytuacji, gdy Ośrodek pozostał
bez lekarza sytuacja  jest  trudna,  jednak  nie naleŜy stawiać  do  wyboru  między jednostką
a społeczeństwem. Następnie zapytał, czy koszty remontu i podnoszenia standardu mieszkań
zostaną mu zwrócone po opuszczeniu lokalu.
W odpowiedzi Pan Wójt wyjaśnił, iŜ na kaŜde działania przeprowadzane w mieszkaniach Pan
Kucper  powinien  zwrócić  się  po  zgodę  do  właściciela  i  tak  się  stało  jedynie  w kwestii
powiększenia  metraŜu.  Ponadto  zaproponował,  iŜ  moŜe  się  on  przeprowadzić  do  innego
lokalu  komunalnego.  Następnie  wyjaśnił,  iŜ  obecnie  najwaŜniejszym  zadaniem  jest
zatrudnienie lekarza.
W  dalszej  części  Przewodniczący  wyjaśnił,  iŜ  omawiana  sprawa  została  poruszona  na
dzisiejszej sesji i poddana pod dyskusję jednak Rada nie ma mocy decyzyjnej. Ponadto dodał,
iŜ sytuacja jest bardzo trudna, dlatego teŜ kwestię tą naleŜy raz jeszcze rozwaŜyć i w drodze
rozmów znaleźć sensowne rozwiązanie.
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Następnie  radny  Jaros  zapytał  czy  Pan  Kucper  zamierza  uŜytkować  doŜywotnio  te
mieszkania, czy teŜ planuje jakieś inne rozwiązanie.
Kolejną  osobą,  która zabrała głos w tej  sprawie był  radny Szydłowski,  który wyjaśnił,  iŜ
naleŜy doprowadzić do takiej sytuacji, aby utrzymać Ośrodek Zdrowia w Chociwiu.
Przewodniczący  raz  jeszcze  zaproponował,  aby  w  drodze  porozumienia  doprowadzić  tą
sprawę do końca. Następnie odczytał informację z SP ZOZ o planowanych na terenie gminy
badaniach  densytometrycznych,  badaniach  wzroku  oraz słuchu.  W  dalszej  części
poinformował, iŜ do Rady Gminy wpłynęły trzy pisma od członków orkiestry dętej z prośbą o
sfinansowanie  zakupu  mundurów  straŜackich  dla  Pań  grających  w  orkiestrze,  pomoc
w znalezieniu  mieszkania  oraz  pracy  dla  członkini  zespołu  oraz  sfinansowanie  wyjazdu
szkoleniowego dla orkiestry. Następnie zwrócił się z prośbą do sołtysów o zgłaszanie się do
Urzędu  Gminy  po  odbiór  decyzji  dotyczących  wirusa  choroby  świń.  Kontynuując
Przewodniczący  odczytał  obwieszczenie  dotyczące  siedzib  komisji  wyborczych  oraz
zaapelował  o  udział  w  wyborach  do  Parlamentu  Europejskiego.  Na  zakończenie
poinformował,  iŜ  zmieniły  się  zasady  dotyczące  udzielania  pomocy finansowej  na  zbiór
i transport padłych zwierząt gospodarskich.
Następnie  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  wyjaśnił,  iŜ  nie  doszły  do  skutku  uzgodnienia
w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli, dlatego teŜ projekt uchwały został zdjęty
z porządku obrad. Ponadto odczytał pismo od Związku Nauczycielstwa Polskiego i wyjaśnił,
jakie  skutki  finansowe  dla  budŜetu  gminy  przyniosłyby  zaproponowane  podwyŜki  dla
nauczycieli.  W  dalszej  części  wyjaśnił,  iŜ  pojawiła  się  szansa  na  dalszy  remont  drogi
w kierunku  Szczercowa.  Następnie  poinformował,  iŜ  zapadła  równieŜ  decyzja
przeprowadzenia wycinki drzew rosnących przy drodze w kierunku Rychłocic i dlatego teŜ
gmina  musi  wydać  pozwolenia  na  usunięcie  około  800  szt.  topoli,  co  prawdopodobnie
wywoła niezadowolenie większości lokalnego społeczeństwa.
W tym  miejscu  radny  Polak  zauwaŜył,  iŜ  wspomniane  wyŜej  drzewa są  bardzo  okazałe
i zagraŜają bezpieczeństwu na drodze zwłaszcza podczas silnych wiatrów i burz. 
Następnie ponownie głos zabrał Pan Wójt i wyjaśnił, iŜ niebawem zostanie przeprowadzony
przetarg na przebudowę dróg na działkach w Chociwiu i Widawie. Ponadto zaapelował do
sołtysów, aby ze względu na zbliŜające się święta przekazać mieszkańcom flagi, które naleŜy
wywiesić.  W  dalszej  części  Pan  Wójt  zwrócił  się  do  radnych,  aby  na  najbliŜszych
posiedzeniach zajęły  stanowisko w sprawie  próśb skierowanych przez orkiestrę  dętą  oraz
uchwaleniem na kolejne lata Planu Gospodarowania Zasobem Mieszkaniowym. Następnie
poinformował o przeprowadzonych inspekcjach przeprowadzonych w budynkach naleŜących
do  gminy,  w  wyniku  których  naleŜy  w  trybie  pilnym  zamknąć  jeden  lokal,  tzw.
drogomistrzówkę.  Ponadto  wyjaśnił,  iŜ  naleŜy  opracować  koncepcje  gospodarki  wodno-
ściekowej, a mianowicie przydomowych oczyszczalni ścieków, gdzie moŜna będzie ubiegać
się o dofinansowanie. 
Następnie głos zabrała Pani Hync przedstawicielka Towarzystwa Ubezpieczeń Społecznych
na  terenie  Widawy,  która  udzieliła  wyjaśnień  w  kwestii  ubezpieczeń  budynków
i nieruchomości. Ponadto Pani Hync poinformowała o przysługujących zniŜkach dla rolników
oraz udzieliła odpowiedzi na zadawane pytania. W dalszej części wyjaśniła, w jakich dniach
i godzinach oraz gdzie moŜna korzystać z jej porad oraz usług. 
Jako kolejny głos zabrał Pan Władysław Tomaszewski, który poinformował o posiedzeniu
Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, które odbędzie się na terenie gminy Widawa. Ponadto
dodał,  iŜ  zostało  ono  zorganizowane  w  celu  przybliŜenia  mieszkańcom  kwestii
bezpieczeństwa na terenie całego powiatu oraz na terenie gminy. Następnie poprosił o wzięcie
udziału w tym spotkaniu.
Jako kolejny głos zabrał Pan Eugeniusz Gacki  – sołtys  miejscowości  Józefów Widawski,
który porosił o podjęcie decyzji w sprawie wodociągu.
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Następnie  Pani  Barbara  Wojtylak  – sołtys  miejscowości  Ochle podziękowała  za naprawę
drogi i oświetlenia ulicznego a takŜe poprosiła o naprawę kolejnego odcinka drogi. 
W dalszej części Pan Wacław Szkudlarek – przedstawiciel OSP Chociw, który podziękował
za wyposaŜenie jednostek straŜackich. Ponadto poinformował, iŜ poprawiło to poprawę stanu
bezpieczeństwa na terenie gminy.
Jako kolejny wystąpił Pan Wiesław Świerkowski – sołtys miejscowości Siemiechów, który
poprosił o naprawę zegara sterującego oświetleniem ulicznym.
Następnie  Pani  Werner  wyraziła  swe  zadowolenie  z  wiadomości  dotyczącej  utworzenie
punktu  ratownictwa  medycznego  na  terenie  gminy.  Następnie  zaprosiła  do  udziału
w organizowanym pikniku z okazji Dnia Matki. Ponadto poprosiła o remont ławek w parku.
W tym  miejscu  głos  zabrał  Pan  Wójt,  który  wyjaśnił,  iŜ  w  kwestii  budowy wodociągu
w miejscowości  Józefów  Widawski  naleŜy  kontaktować  się  z  Panią  Radzioch  –
Kierownikiem  Zakładu  Usług  Komunalnych,  która  zajmuje  się  tą  sprawą.  Ponadto
poinformował, iŜ odcinek drogi na Kawały został ujęty w planie remontów. Ponadto wyjaśnił,
iŜ zdarzają się usterki w działaniu zegarów sterujących oświetleniem ulicznym i naleŜy to
zgłaszać. Kontynuując poinformował, iŜ nie wszystkie sprawy udaje się załatwiać na bieŜąco,
gdyŜ jest bardzo wiele pracy jeśli chodzi o inwestycje na terenie gminy. W dalszej części Pan
Wójt zaprosił do udziału w organizowanym 7 czerwca rajdzie Automobil Klubu. Dodatkowo
wyjaśnił, iŜ nasza gmina będzie brała udział w Jarmarku Wojewódzkim. 
W dalszej części Przewodniczący podziękował osobom realizującym zadania z PPWOW za
zaproszenia w spotkaniach oraz wyjazdach.   
Jako  kolejny  wystąpiła  radny  Mikła  z  pytaniem  dotyczącym  budowy  wodociągu
w miejscowości Korzeń.
W odpowiedzi  na powyŜsze Pan Wójt  wyjaśnił,  iŜ  naleŜy wystąpić  do obu sąsiadujących
gmin  i  uzgodnić  korzystne  warunki  budowy  wodociągu.  Następnie  wyjaśnił,  iŜ  pilnego
remontu wymaga studnia w miejscowości Górki Grabiańskie. 
W dalszej części radny Jaros zapytał o sprawę rozgraniczenia drogi w Restarzewie.
Następnie Pan Wójt wyjaśnił, iŜ nie zna obecnie sytuacji dotyczącej tej drogi. Ponadto dodał,
iŜ jak juŜ wcześniej wspomniał jest wiele spraw dotyczących inwestycji dlatego teŜ naleŜy
zatrudnić dodatkowe osoby. 
Jako kolejny głos zabrał radny Olejniczak, aby nadwyŜkę środków z budowy Schetynówki
przeznaczyć na budowę wodociągów.
Na  zakończenie  Pani  Werner  podziękowała  za  wykonie  asfaltu  przed  budynkiem  OSP
w Widawie.

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zamknął obrady Sesji
Rady Gminy Widawa.
Na tym protokół zakończono.
Protokołowała:
Jolanta Szuleta
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Załącznik do
Protokołu Nr XXVII/09
z Sesji Rady Gminy Widawa
z dnia 28 kwietnia 2009 roku

SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY
z działalności międzysesyjnej od 10.03.2009r. do 28.04.2009 r.

1. Utwardzono drogę Świerczów-Ligota rozdrobnionym gruzem.
2. Dokonano pielęgnacji zakrzaczeń w miejscowości Podgórze.
3. Utwardzono drogę rolniczą Grabówie-Ochle.
4. Przygotowano teren stadionu pod renowację.
5. Utwardzono odcinek drogi o długości 500 m w miejscowości Rogóźno.
6. Uzupełniono kruszywem nawierzchnię na odcinkach dróg:

− Dąbrowa Widawska – Wielka Wieś,
− Ligota w kierunku oczyszczalni,
− Ochle Kawały,
− Wrzosy w kierunku firmy Candela,
− Łazów.

7. Pozyskano nową kadrę lekarską do Ośrodka Zdrowia w Chociwiu.
8. Ogłoszono rokowania na zbycie działki nr 477 w miejscowości Świerczów.
9. Rozstrzygnięto przetarg i podpisano umowę na przebudowę ul. Słowackiego.
10.Wykonano połączenie kablowe obu hydroforni  w miejscowości  Widawa pomiędzy

ul. Wieluńską i ul. Kiełczygłowską.
11.Ogłoszono przetarg na dzierŜawę części działki nr 1082/2 w miejscowości Widawa,

który zakończył się wynikiem negatywnym (nikt nie przystąpił do przetargu).
12.ZłoŜono wniosek w Urzędzie Wojewódzkim na dofinansowanie  wybudowanej  hali

namiotowej przy szkole w Chociwiu.
13.Wykonano  renowację  stadionu w  Widawie  i  dokonano zatrudnienia  pracowników

odpowiedzialnych za porządek oraz przygotowanie stadionu do rozgrywek.
14.Uczestnictwo w spotkaniach wielkanocnych w Państwowej StraŜy PoŜarnej w Łasku

oraz w Środowiskowym Domu Samopomocy w Widawie.
15.W dniu 12 marca Wójt Gminy brał udział w posiedzeniu Zarządu Powiatu w Łasku

oraz Sesji Powiatu Łaskiego.
16.Trwa realizacja umów zawartych w ramach programu PPWOW.
17.Zamontowano 30 nowych lamp oświetleniowych.
18.Uczestnictwo w konferencji prasowej w siedzibie Starostwa Zduńska Wola, podczas

której  nastąpiło  podpisanie  dokumentów finalizujących  projekt  IPI  oraz ogłoszono
przetarg.

19.Ogłoszono  przetarg  na  wykonanie  dokumentacji  budowy dróg  osiedlowych
w Widawie i Chociwiu.

20.W  dniu  19  marca  2009  r.  odbyło  się  spotkanie  z  mieszkańcami  Chociwia  oraz
z członkami Klubu Seniora.

21.W dniu  20  marca  2009 r.  odbyło  się  na  terenie  gminy  posiedzenie  powiatowego
zespołu interdyscyplinarnego do spraw przemocy w rodzinie.

22.W dniu 3 kwietnia Wójt Gminy brał udział w otwarciu VIII Wiosennego Kiermaszu
Przedsiębiorczości w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Łasku. 

23.Uzyskano  informację  od  Wojewódzkiego  Zespołu  ds.  Ratownictwa  Medycznego
o uruchomieniu  dodatkowego  zespołu  ratownictwa  medycznego  podstawowego
z miejscem stacjonowania w Widawie. 
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24.Trwa  pomoc  rolnikom  przy  wypełnianiu  wniosków  o  dopłaty  bezpośrednie  do
gruntów rolnych. 
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